
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  
 Αθήνα, 27/02/2025 

 
Της:  Ασημακοπούλου Σοφίας – Χάιδως, Βουλευτού Β΄ Πειραιά

   

ΠΡΟΣ: Τον κ. Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού

  

ΘΕΜΑ:  «Ετήσιο κόστος σπουδών ανά φοιτητή και ανά Τμήμα στα 

Ελληνικά Δημόσια Πανεπιστήμια» 

Κύριε Υπουργέ,  

Εν όψει της εφαρμογής του άρθρου 76 του νόμου  4957/2022, από το τέλος του 

τρέχοντος ακαδημαϊκού έτους, το τελευταίο χρονικό διάστημα διαβάζοντας 

αναφορές σε πολλά δημοσιεύματα, στον έντυπο και ηλεκτρονικό τύπο, 

διαπιστώνεται ο έντονος προβληματισμός, που αφορά στη διαγραφή των 

φοιτητών που έχουν υπερβεί τον προβλεπόμενο χρόνο φοίτησης στα κρατικά 

πανεπιστήμια, τόσο από πανεπιστημιακούς όσο και από φοιτητές. Ιδιαίτερα 

κρίσιμος όμως, είναι ο παράγοντας του κόστους ανά φοιτητή, για τα Ελληνικά 

Δημόσια Πανεπιστήμια και κατ’ επέκταση για το Ελληνικό Δημόσιο.  

Όσοι υποστηρίζουν το μέτρο της διαγραφής, επικαλούνται το κόστος του 

χρόνου των μελών ΔΕΠ που χρειάζεται να διδάσκουν και να διορθώνουν 

επιπλέον γραπτά σε κάθε εξεταστική περίοδο, τον αντίκτυπο στις αξιολογήσεις 

των πανεπιστημίων από τη μακρά διάρκεια σπουδών και τον καλύτερο 

εκπαιδευτικό σχεδιασμό, ως έμμεσο αλλά σημαντικό κόστος. Στον αντίποδα, 

υπάρχουν πολλοί ακαδημαϊκοί, που πιστεύουν ότι η λειτουργία του 

Πανεπιστημίου δεν επιβαρύνεται από την ύπαρξη λιμναζόντων φοιτητών, αφού 

δεν έχουν φοιτητική ταυτότητα, γενικά δεν έχουν τα προνόμια των εν ενεργεία 

φοιτητών (διαμονή σε φοιτητικές εστίες, σίτισης κ.ά.) και εκφράζουν την 
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ανησυχία τους, για τις συνέπειες μιας οριζόντιας διαγραφής φοιτητών, χωρίς να 

λαμβάνονται υπόψη ειδικές περιπτώσεις. Όμως, δεν φαίνεται να υπάρχει 

κάποια πρόσφατη έρευνα που να προσδιορίζει το κόστος διδάκτρων ανά 

φοιτητή και ανά έτος σπουδών σε κάθε Τμήμα.  

Σύμφωνα με μελέτη της Αρχής Διασφάλισης της Ποιότητας στην Ανώτατη 

Εκπαίδευση (Α.ΔΙ.Π.) το 2012, το ετήσιο κόστος ανά φοιτητή σε διάφορα 

πανεπιστήμια ήταν: Ανώτατη Σχολή Καλών Τεχνών: 12.994 ευρώ, Εθνικό 

Μετσόβιο Πολυτεχνείο: 11.813 ευρώ, Γεωπονικό Πανεπιστήμιο Αθηνών: 

10.596 ευρώ. Ωστόσο, αυτά τα στοιχεία είναι παρωχημένα και δεν 

αντικατοπτρίζουν τις τρέχουσες οικονομικές συνθήκες.  Σύμφωνα με το άρθρο 

16 του ν. 4653/2020 (όπως τροποποιήθηκε και ισχύει – με το άρθρο 93,  νόμος 

5094/2024) καθώς και με τον αλγόριθμο κατανομής της χρηματοδότησης στα 

ΑΕΙ, που εισηγήθηκε η  ΕΘΑΑΕ προς το ΥΠΑΙΘ το Σεπτέμβριο του 2020, ένα 

από τα κριτήρια, βάσει των οποίων κατανέμεται το εβδομήντα τοις εκατό (70%) 

της τακτικής επιχορήγησης στα Α.Ε.Ι., είναι το εκτιμώμενο ετήσιο κόστος 

σπουδών ανά φοιτητή για κάθε πρόγραμμα σπουδών. Ωστόσο, συγκεκριμένα 

και λεπτομερή στοιχεία σχετικά με το ακριβές κόστος ανά φοιτητή και ανά 

Τμήμα δεν είναι διαθέσιμα.  

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω και επειδή η διαφάνεια και η δημοσιοποίηση 

τέτοιων δεδομένων θα μπορούσαν να συμβάλουν σε μια πιο ενημερωμένη 

συζήτηση σχετικά με τη χρηματοδότηση και τη διαχείριση των πανεπιστημιακών 

ιδρυμάτων,   

    

  Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 
 

1. Γνωρίζετε ποιο είναι το ακριβές ετήσιο κόστος ανά φοιτητή για κάθε 

πανεπιστημιακό Τμήμα στην Ελλάδα; 

2. Αν όχι, θεωρείτε ότι είναι λογικό να λαμβάνονται αποφάσεις 

χρηματοδότησης χωρίς σαφή στοιχεία κόστους ανά φοιτητή; 

3. Γιατί δεν υπάρχουν δημόσια διαθέσιμα στοιχεία για το κόστος ανά φοιτητή 

και ανά πανεπιστημιακό Τμήμα, όπως συμβαίνει σε άλλες χώρες της Ε.Ε.; 

4. Προτίθεσθε να εκπονήσετε μια μελέτη που να υπολογίσει με διαφάνεια το 

κόστος ανά φοιτητή σε κάθε Τμήμα της χώρας; 



5. Αν όχι, ποιος είναι ο λόγος που αποφεύγεται ένας τόσο κρίσιμος 

οικονομικός και στρατηγικός έλεγχος; 

6. Αν ναι, σε ποιο χρονοδιάγραμμα θα μπορούσε να ολοκληρωθεί μια τέτοια 

έρευνα και πότε θα δημοσιοποιηθούν τα αποτελέσματα; 

 

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 

 

ΑΣΗΜΑΚΟΠΟΥΛΟΥ ΣΟΦΙΑ – ΧΑΪΔΩ 

 

 

 

 
 
 




